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Protokół nr 30/2022 

z łączonego posiedzenia Komisji Finansów i Rozwoju Gospodarczego 

oraz Komisji Samorządowej i Spraw Społecznych 

odbytego 10 lutego 2022 r. w Centrum Kultury Wiejskiej w Ruścu 

 

 

Łączone posiedzenie Komisji Finansów i Rozwoju Gospodarczego oraz Komisji 

Samorządowej i Spraw Społecznych rozpoczęło się o godz.15:00  w Centrum Kultury Wiejskiej 

w Ruścu. Otworzył je Przewodniczący Komisji Finansów i Rozwoju Gospodarczego p. Leszek 

Baczyński, który powitał przybyłych na posiedzenie gości oraz członków dwóch komisji. Listy 

obecności stanowią załącznik nr 1, nr 2 i nr 3 do niniejszego protokołu. 

Komisja Finansów i Rozwoju Gospodarczego – frekwencja 77,78 % (nieobecni 

usprawiedliwieni - Radny Mariusz Łasut, Radny Mikołaj Szumann). Komisja Samorządowa i 

Spraw Społecznych – frekwencja 66,67 % (nieobecne usprawiedliwione- Radna Magdalena 

Skibińska oraz Magdalena Pawłowska).  

Przewodniczący Komisji Finansów i Rozwoju Gospodarczego Leszek Baczyński odczytał 

porządek obrad: 

1) Informacja o działalności sołectw Gminy Wapno w 2021 roku; 

2) Informacja w sprawie funduszu sołeckiego na 2023 roku; 

3) Informacja o gospodarowaniu gminnymi zasobami mieszkaniowymi; 

4) Informacja o działaniach na rzecz rolnictwa podejmowanych przez Ośrodek Doradztwa 

Rolniczego oraz Izbę Rolniczą; 

5) Roczne sprawozdanie z realizacji zadań w zakresie wspierania rodziny i pieczy 

zastępczej; 

6) Informacja na temat perspektyw funkcjonowania Lokalnej Grupy Działania; 

7) Roczne sprawozdanie z działalności Komisji Rewizyjnej za 2021 rok; 

8) Sprawozdanie o stanie dróg gminnych oraz oświetlenia za rok 2021 i plany na 2022 rok; 

9) Zaopiniowanie uchwał: 

 Projekt Uchwały Rady Gminy Wapno zmieniającej Uchwałę XXX/198/2021 z 

dnia 17 grudnia 2021 r. w sprawie ustalenia zasad przyznawania diet dla 

radnych.  

 Projekt Uchwały Rady Gminy Wapno w sprawie zamiaru przekształcenia 

Przedszkola Publicznego Prowadzonego przez Samorząd w Wapnie poprzez 

zmianę nazwy przedszkola i zmianę siedziby przedszkola.  
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 Projekt Uchwały Rady Gminy Wapno w sprawie ustalenia wysokości 

ekwiwalentu pieniężnego dla członków Ochotniczych Straży Pożarnych z terenu 

Gminy Wapno, biorących udział w działaniu ratowniczym, akcji ratowniczej, 

szkoleniu lub ćwiczeniu.  

 Projekt Uchwały Rady Gminy Wapno w sprawie wzniesienia pomnika Ireny 

Jarockiej w Srebrnej Górze.  

 Projekt Uchwały Rady Gminy Wapno w sprawie wprowadzenia zmian do 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Wapno na lata 2022-2030.  

 Projekt Uchwały Rady Gminy Wapno w sprawie wprowadzenia zmian do 

budżetu na rok 2022.  

 Projekt Uchwały w sprawie opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 

zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Wapno w 2022 roku.  

10) Sprawy bieżące. 

 

Ad. 1. Przewodniczący łączonych Komisji P. Leszek Baczyński przekazał informację, że 

wszyscy sołtysi złożyli sprawozdania z działalności sołectw w 2021 r. W związku z panującą 

pandemią COVID-19 spotkania sołeckie zostały ograniczone. 

Stanowią one załączniki nr 4, 5, 6, 7, 8, 9, 10, 11, 12 do niniejszego protokołu 

Przewodniczący Komisji poprosił o zadawanie pytań: 

Radny W. Rochowiak: Czy planowane jest wznawianie spotkań sołeckich? 

Wójt M. Kędzierski: spotkania sołeckie mają być planowane na przełomie marca i kwietnia. 

Radny A. Szymanik: Sołtys Stołężyna wpisała informację o postawieniu lamp, ale one nie były 

postawione w ramach sołectwa. 

Radna M. Białożyt: Te lampy były postawione w obszarze sołectwa Stołężyn, ale nie ze 

środków funduszu sołeckiego. W ramach działalności całego sołectwa. 

Przewodniczący L. Baczyński: w chwili obecnej nie jestem w stanie tego ustalić. 

Przewodniczący Rady: R. Piechowiak: proponuję zadać to pytanie Sołtys Stołężyna z prośbą o 

wyjaśnienie. 

Ustalono, że nie ma potrzeby wystosowania oficjalnego zapytania do Sołtys Stołężyna z 

wyjaśnieniem dot. sprawozdania sołeckiego. 

Przewodniczący Rady: R. Piechowiak: mam informację od Sołtys Stołężyna w sprawozdaniu 

znajduje się zapis wszystkich działań na terenie sołectwa a nie tylko w ramach funduszu 

sołeckiego. 

Radni nie zgłaszali więcej pytań. 
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Ad. 2. Pan Wójt Maciej Kędzierski potwierdził tworzenie funduszu sołeckiego na 2023 r. , jeśli 

chodzi o kwotę to zależy ona od wykonania budżetu za rok ubiegły. Zmniejszyły się dochody 

budżetu (np. 500+, 300+) stąd mogą zmniejszyć się kwoty dot. funduszu sołeckiego dodała 

Skarbnik M. Dobroniecka. 

 

Ad. 3. Sprawozdanie z gospodarowania lokalami pozostającymi w zasobie Gminy Wapno 

przedstawił P. Wojciech Maćkowiak Inspektor w Urzędzie Gminy Wapno. 

Stanowi on załączniki nr 13 do niniejszego protokołu. 

Przewodniczący Komisji poprosił o zadawanie pytań: 

Radny S. Wlizło: czy w omawianym domu w Podolinie jest duża działka? 

Inspektor W. Maćkowiak: nie to tylko właściwie to, co przylega ściśle do budynku ok. 350 m2. 

Radny A. Szymanik: czy Gmina ma obowiązek zapewnić mieszkanie mieszkańcom o bardzo 

niskich dochodach? 

Inspektor W. Maćkowiak: tak, do tego służą przeliczniki i wskaźniki zawarte w ustawie. 

Radny D. Nitka: czy weryfikuje się dochody u mieszkaniach, w których umowy trwają? 

Inspektor W. Maćkowiak: nie, dlatego że lokatorzy, którzy inwestują w mieszkania mogliby 

żądać zwrotu poniesionych nakładów na remonty. Dlatego każdy, kto inwestuje wymienia okna, 

drzwi zakłada klimatyzację powinien mieć na to zgodę Gminy. Z jednej strony inwestowanie 

bez zgody z drugiej doprowadzanie mieszkań do ruiny (Podolin). W Srebrnej Górze sprzeciw 

mieszkańców, jeśli chodzi o założenie C.O. i kanalizacji. 

Radny A. Szymanik: dlaczego do kosztów eksploatacji nie wliczono ceny zakupu pieca? 

Inspektor W. Maćkowiak: Gmina, jako wynajmujący ma obowiązek zapewnić źródło ciepła. 

Pobieramy opłaty za ogrzewanie, czyli za węgiel zużyty w danym budynku rozliczany w ujęciu 

całego sezonu grzewczego. 

Radni nie zgłaszali więcej pytań. 

 

Ad. 4. Brak informacji z Izby Rolniczej oraz ośrodka Doradztwa Rolniczego. 

 

Ad. 5. Roczne sprawozdanie z realizacji zadań w zakresie wspierania rodziny i pieczy 

zastępczej przedstawiła P. Anna Popiel Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy społecznej w 

Wapnie, przedstawiła ona szczegółową informację dotyczącą wspierania rodzin i pieczy 

zastępczej. Wskazała ukierunkowanie działań przez pracowników GOPS. Wskazała o 

kooperację wszystkich jednostek zarówno GOPS, jaki placówek oświatowych, stanowi on 

załączniki nr 14 do niniejszego protokołu. 

Przewodniczący Komisji poprosił o zadawanie pytań: 
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Radny A. Szymanik: jakie jest kryterium dochodowe? 

Kierownik GOPS: w chwili obecnej 800,- i kwota ta jest uzależniona od formy pomocy. 

Radni nie zgłaszali więcej pytań. 

 

Ad. 6. Informację na temat perspektyw funkcjonowania Lokalnej Grupy Działania przedstawił 

Prezes Stowarzyszenia Dolina wełny P. Woźniak. Przekazał informację o środkach 

przekazanych na rozwój Gminy Wapno. W 2021 przekazano na program grantowy złożony 

przez Gminę 20 tys., Stowarzyszenie na Rzecz Rozwoju Gminy Wapno 13.661 zł.  i granty w 

wysokości 200 tys. na podjęcie działalności gospodarczej w Gminie. Stanowi on załączniki nr 

15 do niniejszego protokołu. 

Przewodniczący Komisji poprosił o zadawanie pytań: 

Radni nie zgłaszali więcej pytań. 

 

Ad. 7. Roczne sprawozdanie z działalności Komisji Rewizyjnej za 2021 rok przedstawił 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej P. Andrzej Szymanik. Odbyły się wszystkie zaplanowane 

posiedzenia Komisji Rewizyjnej. Stanowi on załączniki nr 16 do niniejszego protokołu. 

Przewodniczący Komisji poprosił o zadawanie pytań: 

Radni nie zgłaszali więcej pytań. 

 

Ad. 8. Sprawozdanie o stanie dróg gminnych oraz oświetlenia za rok 2021 i plany na 2022 rok 

przedstawił P. Wojciech Maćkowiak Inspektor w Urzędzie Gminy Wapno. Poinformował także 

o inwestycji drogowej na ulicy Sportowej. Przekazał informację o zimowym utrzymaniu dróg 

gminnych a także o progach zwalniających na poszczególnych odcinkach dróg. Stanowi on 

załączniki nr 17 do niniejszego protokołu. 

Informacja od Wójta M. Kędzierskiego: sołectwo w zakresie, którego realizowana będzie 

inwestycja na ul. Sportowej przekaże środki przeznaczone na drogi na potrzeby utrzymania 

dróg w Gminie. 

Przewodniczący Komisji poprosił o zadawanie pytań: 

Inspektor W. Maćkowiak: chciałbym zdementować plotki, do co mojej ingerencji wręcz 

korupcji w wyborze oferty dotyczący drogi. Zapytania zostały wysłane do 3 firm. Z tych 3, 

dwie mieszczą się naszej gminie. Po otrzymaniu zapytań ofertowych wybrana została firma z 

Wągrowca, która przedstawiła najkorzystniejszą ofertę. Wszystko jest transparentne i dostępne 

do wglądu. 

Radni nie zgłaszali więcej pytań. 
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Ad. 9. Projekty uchwał przedstawili: 

 Projekt Uchwały Rady Gminy Wapno zmieniającej Uchwałę XXX/198/2021 z dnia 17 

grudnia 2021 r. w sprawie ustalenia zasad przyznawania diet dla radnych Sekretarz 

Gminy Wapno P. Marika Kosmowska. Rozstrzygnięcie nadzorcze Wojewody 

Wielkopolskiego wskazało w § 2 Uchwały z 17 grudnia naruszenie i zakwestionowało 

ją w tym zakresie, dlatego tez procedujemy zmianę, która ma na celu poprawienie i 

uściślenie tego zapisu. Stanowi on załącznik nr 18 do niniejszego protokołu. 

Przewodniczący Komisji poprosił o zadawanie pytań: 

Radny A. Szymanik: Chodzi o zapis z § 2 pkt. 2 o zmniejszeniu o 10% za każdą 

nieobecność? 

Radny W. Rochowiak: zapis jest po to by sprecyzować pkt. 1 by nie wystąpiła sytuacja,  

że Przewodniczący Rady musi dopłacić do swojego wynagrodzenia. 

Radny A. Szymanik: jeszcze pkt. 4 obecność usprawiedliwiona, czyli jaka? 

Przewodniczący L. Baczyński: np. zwolnienie lekarskie. 

Przewodniczący Rady R. Piechowiak: np. gdybym razem z P. Wójtem pojechał w 

ramach zajęć związanych z wykonywaniem mandatu i był nieobecny na Komisji czy 

Sesji. 

Radni nie zgłaszali więcej pytań. 

 

 Projekt Uchwały Rady Gminy Wapno w sprawie zamiaru przekształcenia Przedszkola 

Publicznego Prowadzonego przez Samorząd w Wapnie poprzez zmianę nazwy 

przedszkola i zmianę siedziby przedszkola Sekretarz Gminy P. Marika Kosmowska. W 

związku z trybem przenoszenia Przedszkola do nowej siedziby należy przeprowadzi© 

procedurę formalnie tj. wprowadzić uchwałę intencyjną o zamiarze przeniesienia, 

poinformować rodziców wychowanków oraz Kuratorium Oświaty by oficjalnie mogło 

funkcjonować przedszkole przy ul. Solnej 1/20 od 01.09.2022 r. Przy okazji zmieniamy 

nazwę na Przedszkole „Solna Kraina” w Wapnie. Stanowi on załącznik nr 19 do 

niniejszego protokołu. 

Przewodniczący Komisji poprosił o zadawanie pytań: 

Radni nie zgłaszali więcej pytań. 

 

 Projekt Uchwały Rady Gminy Wapno w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu 

pieniężnego dla członków Ochotniczych Straży Pożarnych z terenu Gminy Wapno, 

biorących udział w działaniu ratowniczym, akcji ratowniczej, szkoleniu lub ćwiczeniu 

Sekretarz Gminy P. Marika Kosmowska. Projekt przedstawionej uchwały zawiera 
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niezbędne aktualne zapisy w związku ze zmianą podstawy prawnej, jaką jest Ustawa o 

OSP. 

Przewodniczący Komisji poprosił o zadawanie pytań: 

Radny A. Szymanik: jeśli chodzi o dowożenie do punktu szczepień to czy można 

wprowadzić zapis że tylko na terenie gminy? 

Sekretarz M. Kosmowska: dowozy realizowane są tylko na terenie gminy, 

uwarunkowane jest to przepisami zwierzchnimi w stosunku do projektu uchwały. 

Przewodniczący Rady R. Piechowiak: obowiązują zapisy ustawowe, one mówią o 

dowozach na terenie gminy, nie ma konieczności uściślania uchwały. 

Radni nie zgłaszali więcej pytań. 

Projekt stanowi załącznik nr 20 do niniejszego protokołu. 

 

 Projekt Uchwały Rady Gminy Wapno w sprawie wzniesienia pomnika Ireny Jarockiej 

w Srebrnej Górze W-ce Przewodniczący Rady Gminy Wapno i jednocześnie 

przedstawiciel wnioskodawcy, jakim jest Stowarzyszenie na Rzecz Rozwoju Gminy 

Wapno P. Wojciech Rochowiak. Inicjatorem postawienia pomnika Ireny Jarockiej jest 

jej mąż M. Sobolewski, który w raz z fundacja imienia P. Jarockiej zajmą się procedurą 

związana z budową i jej finansowaniem. Stowarzyszenie Na Rzecz Rozwoju Gminy 

Wapno zaproponowało usytuowanie w/w pomnika na gruncie gminy Wapno. Stanowi 

on załącznik nr 21 do niniejszego protokołu. 

Przewodniczący Komisji poprosił o zadawanie pytań: 

Zgodnie potwierdzili chęć ustanowienia pomnika upamiętniającego miejsce urodzin 

Ireny Jarockiej. 

Radni nie zgłaszali więcej pytań. 

 

 Projekt Uchwały Rady Gminy Wapno w sprawie wprowadzenia zmian do Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Wapno na lata 2022-2030 Przedstawiła Skarbnik Gminy 

P. Monika Dobroniecka. Zmiany dotyczą niezrealizowanej drogi oraz kontynuacji 

inwestycji. Są to także przesunięcia drobne, które powodują zwiększenie deficytu a z 

drugiej wprowadzamy środki na pokrycie tego zadania. Zmiany dotyczą także, środków 

z grantu Cyfrowa Wielkopolska, z których poczyniono już plany, co do modernizacji 

cyfrowej Urzędu Gminy.  Stanowi on załącznik nr 22 do niniejszego protokołu. 

Przewodniczący Komisji poprosił o zadawanie pytań: 

Radni nie zgłaszali więcej pytań. 
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 Projekt Uchwały Rady Gminy Wapno w sprawie wprowadzenia zmian do budżetu na 

rok 2022 Przedstawiła Skarbnik Gminy P. Monika Dobroniecka. Zmiany dotyczą 

grantu i środków „ Cyfrowa Wielkopolska” oraz wspomnianych wcześniej przesunięć 

wskazanych w WPF. Stanowi on załącznik nr 23 do niniejszego protokołu. 

Przewodniczący Komisji poprosił o zadawanie pytań: 

Radni nie zgłaszali więcej pytań. 

 

 Projekt Uchwały w sprawie opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 

bezdomności zwierząt na terenie Gminy Wapno w 2022 roku Sekretarz Gminy Marika 

Kosmowska przekazała informację o konieczności wprowadzonych zmian 

wynikających z zadań gminy w stosunku do zwierząt bezdomnych. Uzupełnieniem jest 

informacja o zmianie lekarza weterynarii opiekującego się zwierzętami w Gminie 

Wapno. Stanowi on załącznik nr 24 do niniejszego protokołu. 

Przewodniczący Komisji poprosił o zadawanie pytań: 

Radni nie zgłaszali więcej pytań. 

 

 

Ad. 10.  

W sprawach bieżących głos zabrał Wójt Gminy Wapno P. Maciej Kędzierski, który obszernie 

nakreślił sytuację związaną ze szkodami górniczymi i ich konsekwencjami na terenie Gminy 

Wapno. Wskazał na zagrożenie tworzenia się nowych zapadlisk na terenie dawnych wyrobisk 

oraz podkreślił konieczność wykonanie działań wyprzedzających w stosunku do ewentualnej 

katastrofy. Celem tej wypowiedzi było uzmysłowienie istotności podejmowanych decyzji i 

bieżącego działania mającego na celu niwelowanie przyszłych strat. W toku dyskusji ustalono 

niezbędny zakres działań pomiędzy Gminą i reprezentującym ją Wójtem oraz jednostkami OSP, 

uczestnikami przyszłych działań ratowniczych. Konkluzja po wymianie zdań była 

jednoznaczna: należy doposażyć jednostki OSP Rusiec i OSP Stołężyn w nowe wozy bojowe 

zdatne do wykorzystania nie tylko podczas działań ratowniczych w czasie katastrofy, ale także 

podczas bieżących działań ratowniczo-gaśniczych. W najbliższym czasie zawiąże się zespół, 

który ma na celu wskazanie parametrów wskazanych wozów bojowych a wszyscy zgromadzeni 

Radni pozytywnie zaopiniowali zapytanie Wójta, co do jego działań i środków przeznaczonych 

na tę inwestycję. W dyskusji czynny udział brali zaproszeni goście P. Kazimierz Koliński Prezes 

OSP Wapno, P. Witold Pawłowski Prezes OSP Stołężyn oraz Radny Tomasz Hemmerlig i 

Radny Dariusz Nitka (przedstawiciel OSP Rusiec) oraz na temat sytuacji związanej z 

finansowaniem działań Skarbnik M. Dobroniecka. 
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Przewodniczący Komisji Finansów i Rozwoju Gospodarczego Leszek Baczyński odczytał 

wniosek, który wpłynął: 

Wpłynął wniosek o wycięcie krzaków i poszerzenie drogi od krzyżówki w Smuszewie.  

Inspektor W. Maćkowiak: krzewy zostały wycięte.  

Jeśli chodzi o poszerzenie drogi wniosek stanie na Sesji Gminy Wapno. 

Przewodniczący Komisji L. Baczyński: drogi na osiedlu (ul. Chopina i Libelta) tworzą się 

dziury, czy zwrócić się do wykonawcy o naprawę? 

Inspektor W. Maćkowiak: to nie są inwestycje objęte gwarancją. Technologia zakładała, że 

droga ta trochę wytrzyma, ta nawierzchnia to rodzaj kruszywa i po okresie zimowym we 

własnym zakresie wyrównamy powstałe nierówności.  

Wójt M. Kędzierski: założenia były takie, że ta droga wytrzyma max 24 miesiące, więc jej stan 

i tak jest lepszy niż mógłby być. 

Przewodniczący Komisji L. Baczyński: przy posesji P. P nie świeci lampa na ul. Libelta 

Przewodniczący Komisji L. Baczyński: pytanie do P. Wójta chodzi o operat szacunkowy 

nieruchomości P. Sz. 

Wójt M. Kędzierski: sprawa jest w toku jak tylko znane będą szczegóły zostaną one Państwu 

przedstawione. 

Przewodniczący łączonego posiedzenia komisji P. Leszek Baczyński: wobec wyczerpania 

porządku obrad, dziękuje Państwu i zamykam posiedzenie. 

Skarbnik M. Dobroniecka: mam jeszcze taką informację dla Państwa. Przy zmianach do 

budżetu nie powiedziałam GOPS zwrócił się o zwiększenie środków związanych z 

wynagrodzeniem (brakuje środków do ¼ etatu). Pismo motywowane było tym, że doszedł 

dodatek osłonowy. 

Radny W. Rochowiak: a 500+ nie odeszło? 

Wójt M. Kędzierski: tak, powinno wejść jedno w drugie. Na początku roku brak środków, z 

których można by dokonać przesunięcia, ale z biegiem czasu sytuacja może rozwiązać się sama 

w związku z np. chorobowym pracowników.  

Radny A. Szymanik: to powinno wejść jedno w drugie. 

Wójt M. Kędzierski: sytuacja nie jest tak prosta jak by się mogło wydawać. Prowadzone były 

rozmowy z Kierownikiem GOPS i Główną Księgową, które nakreśliły złożoność tematu należy 

zachować stan zatrudnienia z wcześniejszego okresu by sprostać bieżącym zadaniom to ma 

spowodować uzupełnienie etatu o ¼ . Chciałem przekazać jeszcze, że sprawa Hali Sportowej 

została definitywnie zamknięta. Zapadł prawomocny wyrok czeka nas ściąganie należności. W 

chwili obecnej musieliśmy zapłacić dodatkowo kancelarii prawnej reprezentującej Gminę ok. 
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16 tys. złotych. Środki, które miały być zabezpieczeniem przyszłych roszczeń należą do innej 

rozliczonej już perspektywy finansowej i są nie do wyegzekwowania.  

Przewodniczący Rady R. Piechowiak: wpłynął wniosek i petycja. Petycja nie nosiła znamion 

petycji (informacja Radcy Prawnego) i taką informację otrzymała osobą składająca a wniosek 

został przekazany do P. Wójta w związku z stroną w sprawie zawartej we wniosku. 

 

Przewodniczący łączonego posiedzenia komisji: wobec wyczerpania tematów związanych z 

porządkiem obrad dziękuję Państwu i zamykam posiedzenie. 

 

Posiedzenie rozpoczęło się o godzinie: 15:00 

Posiedzenie zakończyło się o godzinie: 21:00 

 

 

Protokołowała: 

Magdalena Suproniak 

 

 

 

 

 

Przewodniczący Komisji Finansów i Rozwoju Gospodarczego  

 

/-/ Leszek Baczyński 

 


